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PROTOKÓŁ NR 1/2013 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska                   

i Ładu Publicznego w dniu 21.01.2013 r.  

 

Obecni: 

Według załączone listy obecności (załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Spotkanie z przedstawicielami PSP w Tychach i OSP w Bieruniu oraz Studia 

Projektowego, które wykonało założenia ogólne do programu funkcjonalno-

użytkowego dla remizy OSP w Bieruniu Starym. 

2. Sprawy bieżące. 

3. Przyjęcie Protokołu Nr 11/2012 z posiedzenia komisji w dniu 06.12.2012 r. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Wawrzyniak przywitał zaproszonych Gości oraz 

członków komisji. 

Stwierdził, że posiedzenie komisji zostało zwołane prawidłowo oraz obecnych jest 

ponad 50% członków komisji, wobec tego może ona podejmować wiążące wnioski. 

Następnie przedstawił wyżej podany porządek posiedzenia, który został przyjęty 

jednogłośnie, przy 8 głosach za.   

 

Ad. 1. 

Przedstawiciele Studia Projektowego omówili oraz przedstawili w formie 

multimedialnej wariantowe założenia do programu funkcjonalno-użytkowego  

dla zadania inwestycyjnego pn. „Rozbudowa lub budowa budynku remizy  

OSP w Bieruniu Starym”, w tym uwarunkowania przestrzenne w lokalizacji przy  

ul. Oświęcimskiej i ul. Wylotowej w Bieruniu.  

Komendant PSP w Tychach przytoczył zapisy ustawy o ochronie przeciwpożarowej, 

która precyzuje obowiązki gmin w tym zakresie oraz poinformował m. in., że:  
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- warunki lokalowe OSP w Bieruniu Starym wymagają polepszenia,  

- przedstawiona koncepcja jest imponująca, 

- kierunek obrany przez władze Bierunia ileś lat temu jest właściwy, 

- na terenie powiatu nie ma zawodowej straży pożarnej, w związku z czym 

bezpieczeństwo opiera się przede wszystkim na ochotniczych strażach pożarnych,  

- standardem jest, aby jednostki dysponowały, co najmniej 2 samochodami 

ratowniczo-gaśniczymi,  

- pod względem wyposażenia jednostki OSP w Bieruniu są przygotowane  

do ratownictwa pożarowego, technicznego i ekologicznego. 

Radny J. Podleśny zwrócił uwagę, że aktualnie w gminie Bieruń sprawy jednostek 

OSP idą na żywioł, zostały rozbudzone apetyty, wnoszone są nowe zadania  

do sfinansowania w ramach ochotniczych straży pożarnych. Zabezpieczenie 

przeciwpożarowe gminy nigdy nie będzie miało końca, zawsze może być coś lepszego 

(obiekt, samochody, sprzęt). Trzeba spojrzeć na tegoroczny budżet gminy Bieruń  

i jaki rysuje się na najbliższe lata. Zapytał, od kogo projektanci otrzymali założenia 

funkcjonalne do projektowania.  

Przedstawiciele Studia Projektowego poinformowali, że zakres funkcjonalny został 

przekazany w formie pisemnej przez jednostkę OSP za potwierdzeniem wydziału 

IMiR. 

Radny J. Podleśny zapytał, gdzie jest granica pomiędzy uczestnictwem jednostek OSP 

w akcjach. Z tego, co się na terenie gminy Bieruń zaczyna dziać wynika, że PSP jest 

spychana do roli ewentualnie pomocników, a nie głównie działających  

i kierujących akcją pożarową.   

Komendant PSP w Tychach poinformował, że podstawowym kryterium 

dysponowania jednostek jest miejsce zdarzenia, do którego wysyła się najbliższe 

jednostki ochrony przeciwpożarowej. 

Radny J. Podleśny zapytał komendanta PSP w Tychach, kiedy i w jakiej wysokości 

jest możliwość, aby załatwił dofinansowania do budowy tej remizy.  
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Komendant PSP w Tychach poinformował, że dofinansowanie z budżetu państwa jest 

możliwe, ale trzeba występować o te środki z rocznym wyprzedzeniem. 

Radny P. Major zwrócił uwagę, że: 

- obowiązująca do 2020 r. strategia rozwoju miasta nie zawiera zapisów na temat 

działań w zakresie rozwoju ochotniczych straży pożarnych tak jak to ma miejsce na 

chwilę obecną, 

- założenia do programu funkcjonalno-użytkowego remizy wychodzą poza 

możliwości gminy, 

- najbardziej optymalny jest wariant 2B, 

- lokalizacja remizy przy ul. Wylotowej w jakiś sposób stworzy dyskomfort dla 

mieszkańców tej ulicy, 

- gmina nabyła budynek przy ul. Oświęcimskiej oraz zapytał czy gmina jest już 

właścicielem tego budynku, tj. czy została wpisana w księgach wieczystych, jako 

właściciel, 

- budowa budynku OSP w Bieruniu Starym powinna być realizowana tylko i wyłącznie  

w przypadku pozyskania środków zewnętrznym w wysokości minimum 50%.    

Radny R. Piskorek zwrócił uwagę, że rozwój jednostek OSP w Bieruniu powinien 

pójść w kierunku uzupełniania się, a nie powielania. 

Radny A. Rozmus poinformował, w oparciu o przeprowadzone rozmowy  

z ochotnikami OSP w Bieruniu, że obecne warunki są urągające, nie stwarzają 

możliwości komfortu pracy nie mówiąc już o zachęcaniu młodzieży, aby wstępowała 

do młodzieżowej drużyny pożarniczej. Zaapelował, aby nie przekreślać pewnych 

spraw. Dobre warunki remizach powodują, że ta młodzież przychodzi. 

Radna J. Siemianowska stwierdziła, że:  

- powinno się zapewnić druhom odpowiednie warunki pracy, czyli takie, które są 

zgodne z obowiązującymi przepisami w zakresie bezpieczeństwa i higieny pracy, 

- zakupiony grunt przy ul. Oświęcimskiej zawsze można zagospodarować w inny 

sposób niż dotychczas. 
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Radny B. Hutek poinformował, że przysłuchując się dyskusji odnosi wrażenie,  

że radni nie wiedzą, nad jakim budżetem głosowali. Budżet obejmuje inwestycje 

długoletnie, które mają niepełnie finansowanie. Projekt remizy można wykonać  

w 2014 roku i w przeciągu trzech lat go zrealizować.  

Radny J. Podleśny stwierdził, że nikt nie neguje zmiany warunków funkcjonowania 

OSP w Bieruniu Starym oraz zapytał, w jakim zakresie przedstawione warianty 

koncepcji można ograniczyć. 

Naczelnik OSP Bieruń Stary zwrócił uwagę, że w bieżącym roku powinien być 

wykonany projekt i uzyskane pozwolenie na budowę, aby otrzymać 3 letnią promesę 

w wysokości 50%.     

Przedstawiciele Studia Projektowego poinformowali, że stan techniczny budynku 

remizy (jego fundamenty,  grubość ścian) nie daje żadnej możliwości jego rozbudowy.  

Radny G. Wilk zaproponował, aby wykonać minimum z możliwością dalszej 

rozbudowy w latach następnych.  

Radny K. Grzesica zapytał: 

- czemu ma służyć wieża do suszenia węży poza niewątpliwym walorem 

estetycznym, jakie są inne rozwiązania służące suszeniu tych węży i jaki jest koszt 

jej wybudowania, 

- czy wchodzi w rachubę wykonanie samego parteru ze względów ekonomicznych i 

funkcjonalnych, 

- co można zrobić, aby w sensownej perspektywie była szansa na polepszenie 

warunków OSP w Bieruniu. 

Ponadto zwrócił uwagę, że bez projektu nie można starać się o pozyskanie środków 

zewnętrznych oraz poparł wykonanie projektu w minimalnym zakresie. 

Przedstawiciele Studia Projektowego poinformowali, że: 

- z projektu można usunąć wieżę, w chwili obecnej nie potrafią odpowiedzieć, jaki 

jest jej koszt, 
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- funkcje wynikają bezpośrednio z przepisów i norm odgórnie narzuconych, można  

je zmniejszyć do niezbędnego minimum, 

- można zaprojektować całość z założeniem, że będzie to etapowane wykonawczo. 

Radny K. Mateja zapytał, czy część strażacką można również podzielić na etapy.  

Przedstawiciele Studia Projektowego poinformowali, że należy przeanalizować,  

czy etapowanie samych garaży jest opłacalne. Różnica kosztów pomiędzy 3 garażami,  

a np. 4, czy 5 mogłaby być mniejsza niż koszty ewentualnych późniejszych prac przy 

rozbudowie, bo każdy z tych etapów musiałby się zakończyć. Garaże i wieża nie 

generują kosztów. 

Przewodniczący komisji zapytał, czy 50.000,- zł wystarczy na opracowanie projektu.   

Przedstawiciele Studia Projektowego poinformowali, że kwota ta nie wystarczy na 

wykonanie projektu. Szacunkowy koszt to około 200.000,- zł. 

Radny J. Podleśny korzystając z obecności na posiedzeniu komisji pana P. Syrka, 

specjalisty w województwie śląskim, zapytał, jakie istnieją na dzień dzisiejszy  

i w najbliższym okresie czasu możliwości aplikowania o dofinansowanie obiektu,  

o którym jest mowa. 

Pan P. Syrek poinformował, że na dzień dzisiejszy nie ma żadnych wskazówek, które 

pozwalają stwierdzić, że będzie możliwość finansowania ze środków unijnych tego 

typu obiektu. Nie ma żadnych zapisów mówiących o ochotniczych strażach 

pożarnych, nawet próby podciągnięcia budowy tej remizy, jako tworzenia systemu 

przy klęskach żywiołowych typu powodzie tez nie wchodzi w grę. Finałowy dokument 

mówiący o tym, co można będzie finansować, będzie dostępny na początku 2014 rok. 

W jego ocenie są nikłe szanse na finansowanie tej inwestycji ze środków unijnych, 

zostają tylko i wyłącznie środki krajowe.  

Burmistrz zapytał: 

- ile kosztuje projekt i wykonanie 4 garaży w konstrukcji stalowej, 

- ile kosztuje projekt tylko wersji garażowej, 
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- czy wytyczenie geodezyjne jest rozpoczęciem procesu inwestycyjnego.        

Przedstawiciele Studia Projektowego poinformowali, że: 

- wytyczenie geodezyjne jest rozpoczęciem procesu inwestycyjnego, 

- nie liczyli dla każdego etapu kosztów, kosztorys został przyjęty dla całej inwestycji. 

Można przyjąć dla tych garaży cenę 2.500 zł/m
2
 powierzchni. 

Burmistrz poinformował, że: 

- gmina posiada dokument, z którego wynika, że jest właścicielem budynku OSP  

w Bieruniu Starym przy ul. Oświęcimskiej, sprawa jest na końcowym etapie wpisu 

do ksiąg wieczystych, 

- 03.03.2013 r. odbędzie się uroczyste poświęcenie nowego samochodu pożarniczego 

dla OSP w Bieruniu Nowym, 

- jeżeli nie zostanie opracowany projekt budynku remizy OSP w Bieruniu Starym nie 

będzie można ubiegać się o środki zewnętrzne. Wyraził opinię, że projekt można 

wykonać za kwotę zaplanowaną w budżecie na ten cel., 

- w dniu dzisiejszym wpłynęło oficjalne pismo informujące, że gmina otrzyma 

13 mln zł na budowę drogi w strefie ekonomicznej. 

Komendant PSP w Tychach poinformował, że w jego ocenie na dziś jednostki  

OSP w Bieruniu są dobrze wyposażone, ale sprzęt wymaga konserwacji. 

Radny P. Major: 

- stwierdził, że najważniejszą rzeczą jest podjęcie decyzji w zakresie wyboru drogi 

zakończenia budowy/rozbudowy budynku OSP w Bieruniu Starym,   

- wyraził opinię, że dokumentacja projektowa powinna być opracowana na bazie 

wariantu 2B, 

- stwierdził, że budowa budynku OSP w Bieruniu Starym powinna być realizowana 

tylko i wyłącznie w przypadku pozyskania środków zewnętrznym w wysokości 

minimum 50%, 

- zwrócił się o przedstawienie kompletnego, pełnego materiału w zakresie 

wyposażenia jednostek OSP w Bieruniu. 
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Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego  

w podsumowaniu powyższego tematu przyjęła następujący wniosek i stanowisko:  

Wniosek 1 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego wnioskuje,  

by budowa budynku OSP w Bieruniu Starym była realizowana tylko i wyłącznie  

w przypadku pozyskania środków zewnętrznym w wysokości minimum 50%.  

(wniosek został przyjęty większością głosów, przy 6 głosach za, 2 wstrzymujących się)  

 

Stanowisko 1 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego akceptuje 

wykonanie dokumentacji projektowej budowy budynku OSP w Bieruniu Starym przy  

ul. Wylotowej, zgodnie z wariantem 2B.  

(stanowisko zostało przyjęte jednogłośnie, przy 8 głosach za)  

 

Ad. 2. 

W ramach spraw bieżących: 

1. Naczelnik OSP Bieruń Stary poinformował, że 40% sprzętu, który jest na 

wyposażeniu jednostki zakupiono z dotacji. 

 

2. Naczelnik OSP Bieruń Nowy: 

a/ poinformował, że jednostka nie planuje zakupu dodatkowego dużego sprzętu, 

b/ zaapelował, aby zamieścić informację na stronie internetowej Urzędu oraz 

zorganizować pogadanki w szkołach na temat wiosennego wypalania traw. 

 

3. Prezes OSP Czarnuchowice poinformował, że nie planuje się zakupu sprzętu, 

natomiast stan samochodów jest zły.  Zaproponował, aby zamiast lekkiego zakupić 

średni samochód pożarniczy dla jednostki. 

 

 

4. Radny P. Major:  
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a/ zaproponował, aby przekazać komisji aktualne plany finansowe podziału 

środków na poszczególne jednostki OSP w Bieruniu, 

b/ poruszył sprawę zabezpieczenia dróg pożarowych i ewakuacyjnych na osiedlach 

oraz zapytał, jakie można podjąć wspólne działania, aby te drogi były 

zabezpieczone, szczególnie na osiedlach wielorodzinnych, 

Komendant PSP w Tychach poinformował, że właściciel zarządzający danym 

terenem odpowiada za zapewnienie drożności dróg pożarowych. 

Radny P. Major zaproponował, aby Referat ZK w bieżącej pracy rozeznał 

sprawę i znalazł rozwiązanie w tym zakresie. 

c/ zapytał, czy jest zasadne powołanie zarządu gminnego OSP w Bieruniu, 

 Kierownik referatu ZK poinformował, że byłoby to dublowanie się pewnych 

funkcji. 

 

5. Radny J. Podleśny poruszył sprawy dotyczące ilości 10-15 osób na liście  

w sytuacji, kiedy do akcji wyjeżdża 1 samochód oraz wystawiania list obecności  

za koszenie przepustów.   

 Komendant PSP w Tychach poinformował, że komenda przyjmuje to, jako 

zgłoszenie do działań ratowniczych, decyzja, co do wypłacenia ekwiwalentu należy 

do strażaków.   

 

6. Naczelnik wydziału GK wniósł o zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Bieruń. 

Ponadto udzielił odpowiedzi na sprawy poruszone przez radnych: S. Wawrzyniaka, 

B. Hutka, P. Majora, K. Mateja, a dotyczące m. in.: 

- worków na popiół i żużel, 

- dostarczenia radnym tekstu projektu uchwały z poprawkami wynikającymi  

z nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, 

- rękawic i specjalnych pojemników na odchody psów, 
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- zakupienia i postawienia w miejscach publicznych koszy na odchody psów. 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego 

większością głosów, przy 6 głosach za, 2 przeciw, przyjęła następującą opinię:   

Opinia 1 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego 

pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy Bieruń. 

(opinia została przyjęta większością głosów, przy 6 głosach za, 2 przeciw) 

 

7. Radny P. Major zapytał o prace przygotowawcze związane z przetargiem na odbiór 

odpadów komunalnych, w tym jak uchwalone stawki wpłyną na finansowanie tego 

zadania przez gminę. 

 Burmistrz i jego zastępca poinformowali m. in., że: 

- koszt ustali przetarg i wtedy nastąpi weryfikacja przyjętych stawek, 

- w gminie wdrażany jest program śmieciowy,  

- zmieniany jest wzór  deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi,  

- przetarg na odbiór odpadów komunalnych zostanie ogłoszony po zebraniu 

deklaracji, na przełomie marca i kwietnia br., 

- po zatwierdzeniu Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Bieruń zostanie zorganizowane spotkanie z zarządcami wspólnot w celu 

przekazania informacji o zasadach, jakie będą obowiązywały na terenie gminy   

w tym zakresie. Poza tym informacje z tym związane zostaną zamieszczone 

w gazecie lokalnej „Rodnia” i na stronie internetowej Urzędu. 

 

8. Przewodniczący komisji poinformował o wpłynięciu do rady publikacji 

Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Katowicach o stanie 

środowiska. 
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9. Radny J. Podleśny wyraził w swoim imieniu słowa podziękowania oraz w imieniu 

kolegów i znajomych z KWK „Piast” słowa uznania za codzienne zimowe 

utrzymanie dróg. 

 

10. Zastępca burmistrza poinformował, że Wojewódzki Fundusz Ochrony środowiska 

jest skłonny dofinansować zadanie związane z rozbudową systemu wodowskazów 

oraz zwrócił się o rozpatrzenie tego tematu na posiedzeniu komisji finansów. 

   

Ad. 3.   

Protokół Nr 11/2012 z posiedzenia komisji w dniu 06.12.2012 r. został przyjęty 

większością głosów, przy 7 głosach za, 1 wstrzymującym. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała: 

Janina Berger  
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PROTOKÓŁ NR 1/2013 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska                   

i Ładu Publicznego w dniu 21.01.2013 r.  

 

Obecni: 

Według załączone listy obecności (załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Spotkanie z przedstawicielami PSP w Tychach i OSP w Bieruniu oraz Studia 

Projektowego, które wykonało założenia ogólne do programu funkcjonalno-

użytkowego dla remizy OSP w Bieruniu Starym. 

2. Sprawy bieżące. 

3. Przyjęcie Protokołu Nr 11/2012 z posiedzenia komisji w dniu 06.12.2012 r. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Wawrzyniak przywitał zaproszonych Gości oraz 

członków komisji. 

Stwierdził, że posiedzenie komisji zostało zwołane prawidłowo oraz obecnych jest 

ponad 50% członków komisji wobec tego może ona podejmować wiążące wnioski. 

Następnie przedstawił wyżej podany porządek posiedzenia, który został przyjęty 

jednogłośnie, przy 8 głosach za.   

 

Ad. 1. 

Przedstawiciele Studia Projektowego omówili oraz przedstawili w formie 

multimedialnej wariantowe założenia do programu funkcjonalno-użytkowego  

dla zadania inwestycyjnego pn. „Rozbudowa lub budowa budynku remizy  

OSP w Bieruniu Starym”, w tym uwarunkowania przestrzenne w lokalizacji przy  

ul. Oświęcimskiej i ul. Wylotowej w Bieruniu.  

Komendant PSP w Tychach przytoczył zapisy ustawy o ochronie przeciwpożarowej, 

która precyzuje obowiązki gmin w tym zakresie oraz poinformował m. in., że:  
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- warunki lokalowe OSP w Bieruniu Starym wymagają polepszenia,  

- przedstawiona koncepcja jest imponująca, 

- kierunek obrany przez władze Bierunia ileś lat temu jest właściwy, 

- na terenie powiatu nie ma zawodowej straży pożarnej, w związku z czym 

bezpieczeństwo opiera się przede wszystkim na ochotniczych strażach pożarnych,  

- standardem jest, aby jednostki dysponowały, co najmniej 2 samochodami 

ratowniczo-gaśniczymi,  

- pod względem wyposażenia jednostki OSP w Bieruniu są przygotowane  

do ratownictwa pożarowego, technicznego i ekologicznego. 

Radny J. Podleśny zwrócił uwagę, że aktualnie w gminie Bieruń sprawy jednostek 

OSP idą na żywioł, zostały rozbudzone apetyty, wnoszone są nowe zadania  

do sfinansowania w ramach ochotniczych straży pożarnych. Zabezpieczenie 

przeciwpożarowe gminy nigdy nie będzie miało końca, zawsze może być coś lepszego 

(obiekt, samochodów, sprzęt). Trzeba spojrzeć na tegoroczny budżet gminy Bieruń  

i jaki rysuje się na najbliższe lata. Zapytał, od kogo projektanci otrzymali założenia 

funkcjonalne do projektowania.  

Przedstawiciele Studia Projektowego poinformowali, że zakres funkcjonalny został 

przekazany w formie pisemnej przez jednostkę OSP za potwierdzeniem wydziału 

IMiR. 

Radny J. Podleśny zapytał, gdzie jest granica pomiędzy uczestnictwem jednostek OSP 

w akcjach. Z tego, co się na terenie gminy Bieruń zaczyna dziać wynika, że PSP jest 

spychana do roli ewentualnie pomocników, a nie głównie działających  

i kierujących akcją pożarową.   

Komendant PSP w Tychach poinformował, że podstawowym kryterium 

dysponowania jednostek jest miejsce zdarzenia, do którego wysyła się najbliższe 

jednostki ochrony przeciwpożarowej. 

Radny J. Podleśny zapytał komendanta PSP w Tychach, kiedy i w jakiej wysokości 

jest możliwość, aby załatwił dofinansowania do budowy tej remizy.  
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Komendant PSP w Tychach poinformował, że dofinansowanie z budżetu państwa jest 

możliwe, ale trzeba występować o te środki z rocznym wyprzedzeniem. 

Radny P. Major zwrócił uwagę, że: 

- obowiązująca do 2020 r. strategia rozwoju miasta nie zawiera zapisów na temat 

działań w zakresie rozwoju ochotniczych straży pożarnych tak jak to ma miejsce na 

chwilę obecną, 

- założenia do programu funkcjonalno-użytkowego remizy wychodzą poza 

możliwości gminy, 

- najbardziej optymalny jest wariant 2B, 

- lokalizacja remizy przy ul. Wylotowej w jakiś sposób stworzy dyskomfort dla 

mieszkańców tej ulicy, 

- gmina nabyła budynek przy ul. Oświęcimskiej oraz zapytał czy gmina jest już 

właścicielem tego budynku, tj. czy została wpisana w księgach wieczystych, jako 

właściciel, 

- budowa budynku OSP w Bieruniu Starym powinna być realizowana tylko i wyłącznie  

w przypadku pozyskania środków zewnętrznym w wysokości minimum 50%.    

Radny R. Piskorek zwrócił uwagę, że rozwój jednostek OSP w Bieruniu powinien 

pójść w kierunku uzupełniania się, a nie powielania. 

Radny A. Rozmus poinformował, w oparciu o przeprowadzone rozmowy  

z ochotnikami OSP w Bieruniu, że obecne warunki są urągające, nie stwarzają 

możliwości komfortu pracy nie mówiąc już o zachęcaniu młodzieży, aby wstępowała 

do młodzieżowej drużyny pożarniczej. Zaapelował, aby nie przekreślać pewnych 

spraw, dobre warunki, które są w remizach powodują, że ta młodzież przychodzi. 

Radna J. Siemianowska stwierdziła, że:  

- powinno się zapewnić druhom odpowiednie warunki pracy, czyli takie, które są 

zgodne z obowiązującymi przepisami w zakresie bezpieczeństwa i higieny pracy, 

- zakupiony grunt przy ul. Oświęcimskiej zawsze można zagospodarować w inny 

sposób niż dotychczas. 
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Radny B. Hutek poinformował, że przysłuchując się dyskusji odnosi wrażenie,  

że radni nie wiedzą, nad jakim budżetem głosowali. Budżet obejmuje inwestycje 

długoletnie, które mają niepełnie finansowanie. Projekt remizy można wykonać  

w 2014 roku i w przeciągu trzech lat go zrealizować.  

Radny J. Podleśny stwierdził, że nikt nie neguje zmiany warunków funkcjonowania 

OSP w Bieruniu Starym oraz zapytał, w jakim zakresie przedstawione warianty 

koncepcji można ograniczyć. 

Naczelnik OSP Bieruń Stary zwrócił uwagę, że w bieżącym roku powinien być 

wykonany projekt i uzyskane pozwolenie na budowę, aby otrzymać 3 letnią promesę 

w wysokości 50%.     

Przedstawiciele Studia Projektowego poinformowali, że stan techniczny budynku 

remizy (jego fundamenty, szerokość rozstawu miejsc garażowych i grubość ścian) nie 

daje żadnej możliwości jego rozbudowy.  

Radny G. Wilk zaproponował, aby wykonać minimum z możliwością dalszej 

rozbudowy w latach następnych.  

Radny K. Grzesica zapytał: 

- czemu ma służyć wieża do suszenia węży poza niewątpliwym walorem 

estetycznym, jakie są inne rozwiązania służące suszeniu tych węży i jaki jest koszt 

jej wybudowania, 

- czy wchodzi w rachubę wykonanie samego parteru ze względów ekonomicznych i 

funkcjonalnych, 

- co można zrobić, aby w sensownej perspektywie była szansa na polepszenie 

warunków OSP w Bieruniu. 

Ponadto zwrócił uwagę, że bez projektu nie można starać się o pozyskanie środków 

zewnętrznych oraz poparł wykonanie projektu w minimalnym zakresie. 

Przedstawiciele Studia Projektowego poinformowali, że: 
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- z projektu można usunąć wieżę, w chwili obecnej nie potrafią odpowiedzieć, jaki 

jest jej koszt, 

- funkcje wynikają bezpośrednio z przepisów i norm odgórnie narzuconych, można  

je zmniejszyć do niezbędnego minimum, 

- można zaprojektować całość z założeniem, że będzie to etapowane wykonawczo. 

Radny K. Mateja zapytał, czy część strażacką można również podzielić na etapy.  

Przedstawiciele Studia Projektowego poinformowali, że należy przeanalizować,  

czy etapowanie samych garaż jest opłacalne. Różnica kosztów pomiędzy 3 garażami,  

a np. 4, czy 5 mogłaby być mniejsza niż koszty ewentualnych późniejszych prac przy 

rozbudowie, bo każdy z tych etapów musiałby się zakończyć. Garaże i wieża nie 

generują kosztów. 

Przewodniczący komisji zapytał, czy 50.000,- zł wystarczy na opracowanie projektu.   

Przedstawiciele Studia Projektowego poinformowali, że kwota ta nie wystarczy na 

wykonanie projektu. Szacunkowy koszt to około 200.000,- zł. 

Radny J. Podleśny korzystając z obecności na posiedzeniu komisji pana P. Syrka, 

specjalisty w województwie śląskim, zapytał, jakie istnieją na dzień dzisiejszy  

i w najbliższym okresie czasu możliwości aplikowania o dofinansowanie obiektu,  

o którym jest mowa. 

Pan P. Syrek poinformował, że na dzień dzisiejszy nie ma żadnych wskazówek, które 

pozwalają stwierdzić, że będzie możliwość finansowania ze środków unijnych tego 

typu obiektu. Nie ma żadnych zapisów mówiących o ochotniczych strażach 

pożarnych, nawet próby podciągnięcia budowy tej remizy, jako tworzenia systemu 

przy klęskach żywiołowych typu powodzie tez nie wchodzi w grę. Finałowy dokument 

mówiący o tym, co można będzie finansować, będzie dostępny na początku 2014 rok. 

W jego ocenie są nikłe szanse na finansowanie tej inwestycji ze środków unijnych, 

zostają tylko i wyłącznie środki krajowe.  

Burmistrz zapytał: 
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- ile kosztuje projekt i wykonanie 4 garaży w konstrukcji stalowej, 

- ile kosztuje projekt tylko wersji garażowej, 

- czy wytyczenie geodezyjne jest rozpoczęciem procesu inwestycyjnego.        

Przedstawiciele Studia Projektowego poinformowali, że: 

- wytyczenie geodezyjne jest rozpoczęciem procesu inwestycyjnego, 

- nie liczyli dla każdego etapu kosztów, kosztorys został przyjęty dla całej inwestycji. 

Można przyjąć dla tych garaży cenę 2.500 zł/m
2
 powierzchni. 

Burmistrz poinformował, że: 

- gmina posiada dokument, z którego wynika, że jest właścicielem budynku OSP  

w Bieruniu Starym przy ul. Oświęcimskiej, sprawa jest na końcowym etapie wpisu 

do ksiąg wieczystych, 

- 03.03.2013 r. odbędzie się uroczyste poświęcenie nowego samochodu pożarniczego 

dla OSP w Bieruniu Nowym, 

- jeżeli nie zostanie opracowany projekt budynku remizy OSP w Bieruniu Starym nie 

będzie można ubiegać się o środki zewnętrzne. Wyraził opinie, że projekt można 

wykonać za kwotę zaplanowaną w budżecie na ten cel., 

- w dniu dzisiejszym wpłynęło oficjalne pismo informujące, że gmina otrzyma 

13 mln zł na budowę drogi w strefie ekonomicznej. 

Komendant PSP w Tychach poinformował, że w jego ocenie na dziś jednostki  

OSP w Bieruniu są dobrze wyposażone, ale sprzęt wymaga konserwacji. 

Radny P. Major: 

- stwierdził, że najważniejszą rzeczą jest podjęcie decyzji w zakresie wyboru drogi 

zakończenia budowy/rozbudowy budynku OSP w Bieruniu Starym,   

- wyraził opinię, że dokumentacja projektowa powinna być opracowana na bazie 

wariantu 2B, 

- stwierdził, że budowa budynku OSP w Bieruniu Starym powinna być realizowana 

tylko i wyłącznie w przypadku pozyskania środków zewnętrznym w wysokości 

minimum 50%, 
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- zwrócił się o przedstawienie kompletnego, pełnego materiału w zakresie 

wyposażenia jednostek OSP w Bieruniu. 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego  

w podsumowaniu powyższego tematu przyjęła następujący wniosek i stanowisko:  

Wniosek 1 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego wnioskuje,  

by budowa budynku OSP w Bieruniu Starym była realizowana tylko i wyłącznie  

w przypadku pozyskania środków zewnętrznym w wysokości minimum 50%.  

(wniosek został przyjęty większością głosów, przy 6 głosach za, 2 wstrzymujących się)  

 

Stanowisko 1 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego akceptuje 

wykonanie dokumentacji projektowej budowy budynku OSP w Bieruniu Starym przy  

ul. Wylotowej, zgodnie z wariantem 2B.  

(stanowisko zostało przyjęte jednogłośnie, przy 8 głosach za)  

 

Ad. 2. 

W ramach spraw bieżących: 

1. Naczelnik OSP Bieruń Stary poinformował, że 40% sprzętu, który jest na 

wyposażeniu jednostki zakupiono z dotacji. 

 

2. Naczelnik OSP Bieruń Nowy: 

a/ poinformował, że jednostka nie planuje zakupu dodatkowego dużego sprzętu, 

b/ zaapelował, aby zamieścić informację na stronie internetowej Urzędu oraz 

zorganizować pogadanki w szkołach na temat wypalania traw. 

 

3. Prezes OSP Czarnuchowice poinformował, że nie planuje się zakupu sprzętu, 

natomiast stan samochodów jest zły.  Zaproponował, aby zamiast lekkiego zakupić 

średni samochód pożarniczy dla jednostki. 
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4. Radny P. Major:  

a/ zaproponował, aby przekazać komisji aktualne plany finansowe podziału 

środków na poszczególne jednostki OSP w Bieruniu, 

b/ poruszył sprawę zabezpieczenia dróg pożarowych i ewakuacyjnych na osiedlach 

oraz zapytał, jakie można podjąć wspólne działania, aby te drogi były 

zabezpieczone, szczególnie na osiedlach wielorodzinnych, 

Komendant PSP w Tychach poinformował, że właściciel zarządzający danym 

terenem odpowiada za zapewnienie dróg pożarowych. 

Radny P. Major zaproponował, aby Referat ZK w bieżącej pracy rozeznał 

sprawę i znalazł rozwiązanie w tym zakresie. 

c/ zapytał, czy jest zasadne powołanie zarządu gminnego OSP w Bieruniu, 

 Kierownik referatu ZK poinformował, że byłoby to dublowanie się pewnych 

funkcji. 

 

5. Radny J. Podleśny poruszył sprawy dotyczące ilości 10-15 osób na liście  

w sytuacji, kiedy do akcji wyjeżdża 1 samochód oraz wystawiania list obecności  

za koszenie przepustów.   

 Komendant PSP w Tychach poinformował, że komenda przyjmuje to, jako 

zgłoszenie do działań ratowniczych, decyzja, co do wypłacenia ekwiwalentu należy 

do strażaków.   

 

6. Naczelnik wydziału GK wniósł o zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Bieruń. 

Ponadto udzielił odpowiedzi na sprawy poruszone przez radnych: S. Wawrzyniaka, 

B. Hutka, P. Majora, K. Mateja, a dotyczące m. in.: 

- worków na popiół i żużel, 
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- dostarczenia radnym tekstu projektu uchwały z poprawkami wynikającymi  

z nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, 

- rękawic i specjalnych pojemników na odchody psów, 

- zakupienia i postawienia w miejscach publicznych koszy na odchody psów. 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego 

większością głosów, przy 6 głosach za, 2 przeciw, przyjęła następującą opinię:   

Opinia 1 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego 

pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy Bieruń. 

(opinia została przyjęta większością głosów, przy 6 głosach za, 2 przeciw) 

 

7. Radny P. Major zapytał o prace przygotowawcze związane z przetargiem na odbiór 

odpadów komunalnych, w tym jak uchwalone stawki wpłyną na finansowanie tego 

zadania przez gminę. 

 Burmistrz i jego zastępca poinformowali m. in., że: 

- koszt ustali przetarg i wtedy nastąpi weryfikacja przyjętych stawek, 

- w gminie wdrażany jest program śmieciowy,  

- zmieniany jest wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi,  

- przetarg na odbiór odpadów komunalnych zostanie ogłoszony po zebraniu 

deklaracji, na przełomie marca i kwietnia br., 

- po zatwierdzeniu Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Bieruń zostanie zorganizowane spotkanie z zarządcami wspólnot w celu 

przekazania informacji o zasadach, jakie będą obowiązywały na terenie gminy   

w tym zakresie. Poza tym informacje z tym związane zostaną zamieszczone 

w gazecie lokalnej „Rodnia” i na stronie internetowej Urzędu. 
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8. Przewodniczący komisji poinformował o wpłynięciu do rady publikacji 

Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Katowicach o stanie 

środowiska. 

 

9. Radny J. Podleśny wyraził w swoim imieniu słowa podziękowania oraz w imieniu 

kolegów i znajomych z KWK „Piast” słowa uznania za codzienne zimowe 

utrzymanie dróg. 

 

10. Zastępca burmistrza poinformował, że Wojewódzki Fundusz Ochrony środowiska 

jest skłonny dofinansować zadanie związane z rozbudową systemu wodowskazów 

oraz zwrócił się o rozpatrzenie tego tematu na posiedzeniu komisji finansów. 

   

Ad. 3.   

Protokół Nr 11/2012 z posiedzenia komisji w dniu 06.12.2012 r. został przyjęty 

większością głosów, przy 7 głosach za, 1 wstrzymującym. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała: 

Janina Berger  

 

   

 

 

 

 

 


